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Czy moÅ¼na jeszcze bardziej zaszkodziÄ‡ marce, jakÄ… byÅ‚a aukcja koni arabskich Pride of
Poland, niÅ¼ to zrobiÅ‚a &bdquo;dobra zmiana&rdquo;? Okazuje siÄ™, Å¼e moÅ¼na. A kto
moÅ¼e jeszcze bardziej zaszkodziÄ‡? Ta sama &bdquo;dobra zmiana&rdquo;. Jak? Ano
rozdzielajÄ…c narodowy czempionat i aukcjÄ™. Czempionat ma siÄ™ odbyÄ‡ na torze
SÅ‚uÅ¼ewiec w Warszawie (10-12 sierpnia), a aukcja tydzieÅ„ póÅºniej, w Janowie Podlaskim.

Gdy pierwszy raz o tym przeczytaÅ‚em, pomyÅ›laÅ‚em, Å¼e to tylko pierwszy krok. Å»e
prawdziwym celem jest wyprowadzenie aukcji z janowskiej stadniny. To jeszcze &ndash;
przynajmniej z punktu widzenia &bdquo;dobrej zmiany&rdquo; &ndash; miaÅ‚oby sens. Wynik aukcji
i tak bÄ™dzie kiepski, ale przynajmniej moÅ¼na by powiedzieÄ‡, no cóÅ¼, poczÄ…tki zawsze sÄ…
trudne. Zaczynamy nowÄ… erÄ™, od teraz aukcje bÄ™dÄ… siÄ™ odbywaÄ‡ w stolicy, bo to wicie
rozumicie &ndash; dla bogaczy z Zachodu czy krajów arabskich wygodniej bÄ™dzie, jak przylecÄ…
samolotami do stolicy i bÄ™dÄ… mieszkaÄ‡ w komfortowych hotelach, a na aukcjÄ™ przyjadÄ…
limuzynami w kilkanaÅ›cie minut. Robimy to z myÅ›lÄ… o udogodnieniach dla kupców. Nie
bÄ™dÄ… musieli siÄ™ tÅ‚uc ileÅ› kilometrów do zapyziaÅ‚ego miasteczka  i patrzeÄ‡ na tÄ™
biedniejszÄ… PolskÄ™ B. A poza tym w Warszawie Å‚atwiej bÄ™dzie o obecnoÅ›Ä‡ czy to
prezydenta, czy premiera, a to podniesie rangÄ™ imprezy. A nieprzyjaznym mediom wytrÄ…ci siÄ™
przy okazji z rÄ…k argument &ndash; ciÄ…gÅ‚ego porównywania wyników aukcji pod rzÄ…dami
&bdquo;dobrej zmiany&rdquo; z tymi, które organizowaÅ‚ Polturf oraz wyrzuceni i opluci prezesi
stadnin. Teraz bÄ™dzie nowy etap, wiÄ™c przestaÅ„my wracaÄ‡ do tego, co byÅ‚o. PróbowaÅ‚em
znaleÅºÄ‡ jakÄ…Å› logikÄ™ w tym posuniÄ™ciu. ByÅ‚em nawet gotów siÄ™ zaÅ‚oÅ¼yÄ‡, Å¼e
&bdquo;dobra zmiana&rdquo; po A powie B i przeniesie takÅ¼e aukcjÄ™. Dobrze, Å¼e nikt
zakÅ‚adu nie podjÄ…Å‚, bo bym przegraÅ‚. Bo aukcja pozostaje w Janowie Podlaskim.Ale konia z
rzÄ™dem temu, kto potrafiÅ‚by uzasadniÄ‡, co &bdquo;dobra zmiana&rdquo; zyskuje tym
rozdziaÅ‚em. PrzecieÅ¼ to jest ewidentny strzaÅ‚ w stopÄ™. SÅ‚usznie Å¼ali siÄ™ Marek
Grzybowski na swoim blogu (KoÅ„ a sprawa polska): Ze smutkiem obserwujÄ™ kolejny etap
demontowania rynku koni arabskich. PracowaÅ‚em dla tego rynku i budowaÅ‚em sukces
aukcji w Janowie przez ponad Ä‡wierÄ‡ wieku. Jednym z moich oryginalnych pomysÅ‚ów
byÅ‚o stworzenie najwaÅ¼niejszego na Å›wiecie festiwalu dla koni arabskich,
skÅ‚adajÄ…cego siÄ™ z pokazu narodowego, aukcji, dnia wyÅ›cigowego i programu
turystycznego dla klientów z zagranicy, którym chciaÅ‚em pokazywaÄ‡ PolskÄ™ z jej
bogactwem historii i kultury.  W  otoczeniu tego festiwalu aukcja Polish Prestige
osiÄ…gnÄ™Å‚a status najwiÄ™kszej aukcji dla koni arabskich na Å›wiecie. No wÅ‚aÅ›nie
&ndash; aukcja w Janowie Podlaskim (najpierw Polish Prestige, a potem Pride of Poland) staÅ‚a
siÄ™ najwaÅ¼niejszÄ… i najbardziej prestiÅ¼owÄ… w Å›wiecie nie tylko z powodu jakoÅ›ci
oferowanych na sprzedaÅ¼ koni, ale takÅ¼e dlatego, Å¼e pokazywaÅ‚a caÅ‚y dorobek hodowlany
polskich stadnin. Aby uÅ¼yÄ‡ porównania bardziej zrozumiaÅ‚ego dla ludzi mniej zwiÄ…zanych z
hodowlÄ… koni - byÅ‚a takim wielkim pokazem wspaniaÅ‚ej kolekcji mody, poÅ‚Ä…czona ze
moÅ¼liwoÅ›ciÄ… zakupienia niewielkiej czÄ™Å›ci tej kolekcji. Kupcy byli najpierw oczarowywani
mnogoÅ›ciÄ… i jakoÅ›ciÄ… tej kolekcji, wiÄ™c tym chÄ™tniej siÄ™gali do portfeli, by móc siÄ™
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pochwaliÄ‡, Å¼e choÄ‡ czÄ…stkÄ™ tej kolekcji udaÅ‚o im siÄ™ nabyÄ‡. A teraz? &bdquo;Dobra
zmiana&rdquo; mówi &ndash; przyjedÅºcie najpierw do Warszawy, to bÄ™dziecie mogli zobaczyÄ‡
kolekcjÄ™, ale jak byÅ›cie chcieli coÅ› kupiÄ‡ &ndash; to dopiero tydzieÅ„ póÅºniej, w Janowie
Podlaskim. Gdzie tu logika, gdzie sens? Niestety, ten kolejny samobójczy gol wynika takÅ¼e z
bardzo niskich pobudek. &bdquo;TakÅ¼e&rdquo; &ndash; podobnie jak sam poczÄ…tek caÅ‚ej
historii (luty 2016 &ndash; pisaÅ‚em o tym wielokrotnie). ÅšpiÄ…cy minister przychyliÅ‚ ucha na
podszepty dwóch prywatnych hodowców (jeden to senator, a drugi to byÅ‚y dÅ¼okej i trener
arabskich koni wyÅ›cigowych), którzy paÅ‚ali chÄ™ciÄ… zemsty. No i ta zemsta siÄ™ dokonaÅ‚a,
ze stratÄ… dla wszystkich, takÅ¼e owych kreatur. A teraz? InformacjÄ™ o tym, Å¼e narodowy
czempionat odbÄ™dzie siÄ™ w Warszawie na SÅ‚uÅ¼ewcu pierwsi podali Maciej Grzechnik,
prezes SK MichaÅ‚ów oraz Tomasz Chalimoniuk, prezes Polskiego Klubu WyÅ›cigów Konnych, po
powrocie z kongresu ECAHO. KaÅ¼dy z nich ma motywacjÄ™ do tego, aby narodowy czempionat
odbyÅ‚ siÄ™ na SÅ‚uÅ¼ewcu. MotywacjÄ™ prezesa Polskiego Jockey Clubu Å‚atwo jest pojÄ…Ä‡.
Ta impreza podniesie prestiÅ¼ warszawskiego toru wyÅ›cigów konnych, a tym samym jego samego.
Ale jakÄ… motywacjÄ™ miaÅ‚ prezes michaÅ‚owskiej stadniny? Co poza niechÄ™ciÄ… do byÅ‚ego
juÅ¼ prezesa janowskiej stadniny mogÅ‚o wchodziÄ‡ w rachubÄ™. ChÄ™ciÄ… zaszkodzenia
nielubianemu konkurentowi. A Å¼e przy okazji sobie strzela w stopÄ™? JakimÅ¼ trzeba byÄ‡
idiotÄ…, aby dziaÅ‚aÄ‡ na szkodÄ™ aukcji, skoro jej wynik finansowy to wielka czÄ™Å›Ä‡ wyniku
finansowego spóÅ‚ki, którÄ… siÄ™ kieruje. No chyba, Å¼e jest to tylko pierwszy krok do bardziej
przemyÅ›lanego planu &ndash; pogrzebaÄ‡ aukcjÄ™ wspólnÄ… dla wszystkich paÅ„stwowych
stadnin (i prywatnych hodowców takÅ¼e) raz na zawsze i niech kaÅ¼dy sobie rzepkÄ™ skrobie. I
na koniec jeszcze kilka sÅ‚ów do Marka Grzybowskiego. Znamy siÄ™ od lat. LubiÄ™ CiÄ™ i
ceniÄ™, ale muszÄ™ Ci to powiedzieÄ‡. Przykro siÄ™ czyta takie sÅ‚owa, jak te (a wczeÅ›niej
wiele innych). To jest pytanie do Krzysztofa Jurgiela, ale nie dlatego mi jest przykro, Å¼e w tonie
pretensji do ministra, ale dlatego, Å¼e po raz kolejny wylewa siÄ™ z Ciebie Å¼óÅ‚Ä‡. Jakim
prawem Pan, nie majÄ…c pojÄ™cia o hodowli koni, niszczy dzieÅ‚o mojego Å¼ycia? Jakim
prawem, po destrukcji festiwalu przez TrelÄ™, BiaÅ‚oboka, StojanowskÄ… i Polturf,
podjÄ…Å‚ Pan decyzjÄ™ o rozÅ‚Ä…czeniu aukcji i pokazu, ostatecznie likwidujÄ…c sens
istnienia festiwalu? Na kaÅ¼dym kroku akcentujesz swojÄ… niechÄ™Ä‡ do Jerzego BiaÅ‚oboka,
Anny Stojanowskiej, Marka Treli oraz Barbary Mazur (Polturf). Tak, byÅ‚eÅ› inicjatorem festiwalu.
MiaÅ‚eÅ› wielkie zasÅ‚ugi w tworzeniu strategii dziaÅ‚ania paÅ„stwowego Animexu na rynku koni
arabskich. MiaÅ‚eÅ› wielki wkÅ‚ad w sukcesy tej strategii w postaci dobrych wyników aukcji Polish
Prestige. Ale zostaliÅ›cie (wy, czyli firma Polish Prestige) odsuniÄ™ci od aukcji przez prezesów
BiaÅ‚oboka i TrelÄ™ nie z powodu jakiejÅ› niechÄ™ci ich do Ciebie czy do waszej firmy, ale z
powodu waszej pazernoÅ›ci. UwaÅ¼aÅ‚eÅ›, Å¼e &bdquo;twojego dziecka&rdquo; nikt ci nie ma
prawa odebraÄ‡. Nie chciaÅ‚eÅ› siÄ™ zgodziÄ‡ na zmniejszenie waszej marÅ¼y (wysokiej). No to
siÄ™ znalazÅ‚ inny podmiot, który zaczÄ…Å‚ to robiÄ‡ taniej, a jak siÄ™ potem okazaÅ‚o - równie
dobrze.   Nawiasem mówiÄ…c, prezesi BiaÅ‚obok i Trela okazali siÄ™ w tym wzglÄ™dzie
prawdziwymi paÅ„stwowcami. PrzedÅ‚oÅ¼yli interes powierzonych sobie firm nad dÅ‚ugoletniÄ…
znajomoÅ›Ä‡ z TobÄ… i kolegami z Polish Prestige, nad koleÅ¼eÅ„stwo. Smutnym paradoksem
jest to, Å¼e teraz minister krzyczy, Å¼e &bdquo;za zÅ‚odziejstwo ich zwolniÅ‚em&rdquo;. Marku,
przestaÅ„ tak pisaÄ‡ o swoich byÅ‚ych kolegach, bo stracÄ™ do Ciebie szacunek. Jak by to
powiedziaÅ‚ Longinus PodbipiÄ™ta &ndash; &bdquo;sÅ‚uchaÄ‡ hadko&rdquo;.Marek Szewczyk
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